



RESEARCH 2002-2003: CANADIAN THORACIC SOCIETY FELLOWSHIP AWARDS

Awards were given to the individuals listed below. We thank the Canadian Institutes of Health Research Department, Rx & D, GlaxoSmithKline Inc, and Merck Frosst Canada Inc for their ongoing support and generosity. Without these partners, the Canadian Thoracic Society (CTS) fellowship program would not have been possible this year (for further information, see *Can Respir J* 2002;9[4]:237-40).

Karen E Burns, McMaster University, Hamilton, Ontario

Supervisor: Maureen O Meade
Efficacy of non-invasive ventilation as a weaning and extubation modality in patients with acute respiratory failure

Andrea Gershon, Stanford University, Stanford, California, USA

Supervisor: Peter Small
Correlation of genomic deletions in mycobacterium tuberculosis and markers of transmissibility

Hans-Peter Hauber, McGill University, Montreal, Quebec

Supervisor: Qutayba A Hamid
Role of interleukin (IL)-9 and IL-9 induced calcium-activated chloride channel in airway hyperresponsiveness and mucus hyper-secretion in cystic fibrosis

Sherri L Katz, University of Toronto, Ontario

Supervisor: Allan L Coates
Nebulization of sildenafil for treatment of primary pulmonary hypertension in children

Stephanie Tuck, University of Toronto, Ontario

Supervisor: Richard Horner
The role of cholinergic mechanisms in suppression of pharyngeal muscle activity during sleep

Meri K Tulic, McGill University, Montreal, Quebec

Supervisor: Qutayba A Hamid
The role of bacterial lipopolysaccharide in the explanted nasal mucus of atopic children

CLINICAL TRIALS COMMITTEE

The Clinical Trials Group welcomes letters of intent from the respiratory community for therapeutic, cohort and diagnostic studies. The Group currently has representatives from all Canadian universities, but also welcomes proposals from community-based physicians. The consortium would especially welcome proposals related to less common respiratory conditions, and wants to facilitate a process to improve the management of these conditions.

Please contact Ms Valoree McKay for information on how to submit a proposal.

CTS 2002 SCIENTIFIC PROGRAM – SUNDAY, NOVEMBER 3, 2002 SAN DIEGO, CALIFORNIA, USA

Visit www.chestnet.org to register!

The CTS is entering its second year of educational affiliation with the American College of Chest Physicians (ACCP). Our focus this year is to expand our audience, and capture a greater number of community-based respiratory specialists involved in clinical practice. Importantly, we are able to offer attendees Royal College MAINCERT credits, now a significant issue for ongoing specialty accreditation.

The CTS wishes to contribute to the respirologist involved in clinical practice by:

- providing an excellent educational program of practical importance for the clinician;
- highlighting the best of clinical respiratory medicine in Canada today; and
- presenting speakers from the United States and across Canada who will address topics such as asthma, infections in patients with lung disease, chronic obstructive lung disease, sleep-disordered breathing, pulmonary vascular disease, ventilator management and cystic fibrosis.

This program has been supported thus far through unrestricted educational grants from Aventis Canada; AstraZeneca Canada; Boehringer Ingelheim Canada; Bristol-Myers Squibb Canada; and Janssen Ortho Inc.

**2002 CHRISTIE MEMORIAL LECTURE
AND BANQUET**

**Christie Memorial Lecture
Monday, November 4, 2002,
2:15 pm to 3:15 pm**

*Dr Eliot A Phillipson FRCP, University of Toronto, Ontario
speaks on the topic, "Does CO₂ have anything to do with the
control of breathing during wakefulness?"*

Christie Memorial Annual Banquet

Saturday, November 2, 2002, 6:30 pm to 10:00 pm

The Christie Memorial Annual Banquet, will honour Dr Eliot A Phillipson. This event is an opportune time to socialize with your Canadian colleagues. The banquet is complimentary to all members of the CTS, who are active at the time of the lecture. All other individuals interested

in attending the Annual Banquet and Christie Memorial Lecture can either become a member of the Society or purchase a ticket to the event. For membership and/or ticket information, please contact Ms Valoree McKay at the Canadian Lung Association by calling 613-569-6411 ext 222 or via email at vmckay@lung.ca

The Christie Memorial Annual Banquet is supported by a grant from Merck Frosst Canada Ltd at the platinum level and Bristol-Myers Squibb Canada at the silver level.

MOVING?

Please us know!

Contact: The Canadian Thoracic Society, 3 Raymond Street, Suite 300, Ottawa, Ontario K1R 1A3. Telephone 613-569-6411 ext 222, fax 613-569-8860, e-mail vmckay@lung.ca

RECHERCHE 2002-2003 : BOURSES DE RECHERCHE DE LA

SOCIÉTÉ CANADIENNE DE THORACOLOGIE

Figure ci-dessous la liste des personnes qui ont reçu une bourse. Nous remercions les Instituts de recherche en santé du Canada, Les compagnies de recherche pharmaceutique du Canada (Rx&D), GlaxoSmithKline et Merck Frosst Canada pour leur appui continu et leur générosité. Sans eux, la Société canadienne de thoracologie (SCT) n'aurait pas été en mesure d'offrir de bourse cette année (pour plus de détails, voir *Can Respir J* 2002;9[4]:237-40).

Karen E. Burns, Université McMaster, Hamilton (Ontario)

Superviseure : Maureen O. Meade
L'efficacité de la ventilation non effractive comme moyen de sevrage et d'extubation chez les patients atteints d'insuffisance respiratoire aiguë

Andrea Gershon, Université de Stanford, Stanford (Californie)

Superviseur : Peter Small
Corrélation entre les délétions génétiques dans *Mycobacterium tuberculosis* et les marqueurs de transmissibilité

Hans-Peter Hauber, Université McGill, Montréal (Québec)

Superviseur : Qutayba A. Hamid
Le rôle de l'interleukine 9 (IL9) et des canaux chlorure à activation calcique déclenchée par l'IL9 dans l'hyperréactivité des voies aériennes et l'hypersécrétion de mucus dans la mucoviscidose

Sherri L. Katz, Université de Toronto (Ontario)

Superviseur : Allan L. Coates
Sildénafil en nébulisation pour le traitement de l'hypertension pulmonaire primitive chez les enfants

Stéphanie Tuck, Université de Toronto (Ontario)

Superviseur : Richard Horner
Le rôle des mécanismes cholinergiques dans la suppression de l'activité des muscles pharyngiens durant le sommeil

Meri K. Tulic, Université McGill, Montréal (Québec)

Superviseur : Qutayba A. Hamid
Le rôle du complexe glucido-lipido-protéique bactérien dans le mucus nasal explanté d'enfants atopiques

COMITÉ DES ESSAIS CLINIQUES

Le groupe des essais cliniques est heureux de recevoir des lettres de préavis provenant de la collectivité en pneumologie pour des études à des fins thérapeutiques ou diagnostiques ou pour des études de cohortes. Le groupe se compose actuellement de représentants de toutes les universités au Canada, mais il accepte également les demandes de

médecins travaillant en milieu communautaire. Le consortium aimerait tout particulièrement que lui soient soumis des projets de recherche ayant trait à des affections pulmonaires moins fréquentes et souhaiterait élaborer un processus visant à améliorer le traitement de ces affections.

Pour obtenir des renseignements supplémentaires sur la façon de soumettre une proposition, prière de communiquer avec Mme Valoree McKay.

PROGRAMME SCIENTIFIQUE 2002 DE LA SCT : DIMANCHE 3 NOVEMBRE 2002 SAN DIEGO (CALIFORNIE)

Consultez le site www.chestnet.org pour vous inscrire.

La SCT entreprend sa deuxième année de collaboration avec l'American College of Chest Physicians en matière de formation. L'objectif, cette année, est d'élargir l'auditoire et d'attirer un plus grand nombre de pneumologues-cliniciens en milieu communautaire. Point important à souligner, les cours donnent droit à des unités de formation admissibles au Programme de maintien du certificat du Collège royal; il s'agit là d'un élément important pour la formation continue des spécialistes.

La SCT souhaite contribuer au perfectionnement des pneumologues en pratique clinique en :

- élaborant un excellent programme de formation fort intéressant sur le plan pratique pour les cliniciens;
- soulignant les meilleures pratiques en pneumologie clinique au Canada;
- invitant des conférenciers des États-Unis et du Canada à traiter de sujets comme l'asthme, les infections chez les patients atteints de maladies pulmonaires, les bronchopneumopathies chroniques obstructives, les troubles de la respiration liés au sommeil, la maladie vasculaire pulmonaire, la ventilation assistée et la mucoviscidose.

Le programme a été rendu possible jusqu'à maintenant grâce à des subventions à la formation accordées sans restriction par Aventis Canada, AstraZeneca Canada, Boehringer Ingelheim Canada, Bristol-Myers Squibb Canada et Janssen Ortho Inc.

CONFÉRENCE ET BANQUET COMMÉMORATIFS CHRISTIE 2002

CONFÉRENCE COMMÉMORATIVE CHRISTIE LUNDI 4 NOVEMBRE 2002

14 H 15 - 15 H 15

La conférence sera donnée par le Dr Eliot A. Phillipson, FRCP, de l'Université de Toronto, et portera sur le rôle du CO2 dans la régulation de la respiration en état de veille.

Banquet commémoratif Christie

Samedi 2 novembre 2002, 18 h 30 - 22 h

Cette année, le banquet commémoratif Christie sera donné en l'honneur du Dr Eliot A. Phillipson. Il s'agit là d'une belle occasion de rencontrer des confrères et des

consoeurs de partout au Canada. Le banquet est offert à titre gracieux à tous les membres de la Société canadienne de thoracologie, actifs au moment de la conférence. Les autres personnes intéressées à participer au banquet et à la conférence Christie peuvent devenir membres de la Société ou encore acheter un billet. Dans les deux cas, prière de communiquer avec Mme Valoree McKay, à l'Association pulmonaire du Canada, par téléphone au (613) 569-6411, poste 222, ou par courriel à vmckay@lung.ca.

Le banquet commémoratif Christie est généreusement offert par Merck Frosst Canada, à titre de partenaire Platine, et par Bristol-Myers Squibb Canada, à titre de partenaire Argent.

VOUS DÉMÉNAGEZ?

Faites-le nous savoir!

Prière de communiquer avec la Société canadienne de thoracologie, 3, rue Raymond, bureau 300, Ottawa (Ontario) K1R 1A3. Téléphone : (613) 569-6411, poste 222; télécopieur : (613) 569-8860; courriel : vmckay@lung.ca.



Hindawi
Submit your manuscripts at
<http://www.hindawi.com>

